
 Geachte leden van de gemeenteraad en het college van gemeente Neerijnen,

Mijn naam is Wouter ter Meulen en ben ik hier als voorzitter van V.V. Ophemert.

In het najaar van 2015 heeft u als gemeenteraad besloten om op basis van voorstellen 
gedaan door het college de huidige subsidieregelingen te herijken. Ook is door de 
rekenkamer een aanbeveling gedaan om de waarderingssubsidies af te schaffen die u heeft 
geaccordeerd. Wij als vereniging begrijpen de wens om periodiek beleid aan te scherpen en 
te veranderen.

Begin 2e kwartaal van dit jaar zijn de verenigingen en subsidie ontvangende organisaties van
onze gemeente geïnformeerd over de plannen om de subsidieregelingen te herijken. Middels
avonden in Ophemert en Haaften zijn de verenigingen op de hoogte gebracht van de 
plannen en is de verenigingen gevraagd hun standpunten en ideeën weer te geven. De 
avonden zijn druk bezocht, daarmee aangevende dat iedere vereniging die aanwezig is 
geweest met name geïnteresseerd was in wat de consequenties zouden worden voor ieders 
vereniging.

De avond was ook bedoeld om de verenigingen te laten participeren in de plannen, iets wat 
met de gekozen opzet ons inziens niet geslaagd is. De uitkomsten van deze avonden zijn 
niet verder gecommuniceerd naar de deelnemers, na de bestudering van de voorstellen zijn 
ons inziens weinig tot geen standpunten van de verenigingen onderdeel geworden van het 
nu voorliggende voorstel.

Op 23 juni jl. is de herijking van het subsidiebeleid aan de orde geweest tijdens de 
beeldvormende vergadering en zijn er vragen gesteld door zowel door u als raad alsmede 
vertegenwoordigers van de verenigingen waaronder ondergetekende. Veel vragen zijn deze 
avond niet beantwoord, maar zijn later schriftelijk beantwoord en pas gistermiddag, 
woensdag 6 juli door ons ontvangen. Verenigingen hebben dus erg weinig tijd gehad om de 
gegeven antwoorden te bestuderen en hierover hun standpunt in te nemen.

Voor uw besluitvorming willen wij u daarom de volgende punten meegeven:

 Het voorstel geeft aan dat er geen financiële gevolgen zullen voortkomen uit dit voorstel.
Waarom is het dan nu noodzakelijk om het subsidiebeleid aan te passen;

 De subsidiecoach komt ten laste van de subsidiebegroting wat tot gevolg kan hebben dat
mogelijk een groot deel van het totale budget naar de subsidiecoach zal gaan. De lasten
voor de coach worden in het voorstel namelijk niet begrensd.

 De totale subsidiedeel  waar  het  nu over  gaat  is  85.000 euro wat  niet  jaarlijks  wordt
geïndexeerd. Waarom dan nu kiezen voor z.g. projectsubsidies waarbij het middel, geld,
dus eigenlijk geen rol speelt in de totale begroting van onze gemeente.

 De kleine verenigingen die nu een waarderingssubsidie ontvangen moeten zo dadelijk
een projectsubsidieaanvraag indienen waarbij de drempel is gesteld op een bedrag van
500 euro. Hiermee zullen de kleine verenigingen zo goed als zeker hun subsidie gaan
verliezen  waarmee  met  name  de  verenigingen  gericht  op  ouderen  hun  sociaal
maatschappelijk functie zullen zien verdwijnen;

 Stopzetten van waarderingssubsidies zal mogelijk effect hebben op de inkomsten van
onze dorpshuizen, immers wordt veel waarderingssubsidie besteed aan gebruik van de
dorpshuizen;



 De inzet van de vrijwilligers en de benodigde inspanning van de vereniging zal fors hoger
uit gaan vallen om in aanmerking te komen voor de subsidie, zeker vergeleken met de
huidige situatie;

 Het ambtelijk apparaat zal te maken krijgen met een veelvoud van subsidie aanvragen
verspreid over het hele jaar. Ook de individuele beoordeling en toekenning zal een fors
hogere inspanning vragen van het ambtelijk apparaat en mogelijk ook het college;

 De doorlooptijd  van aanvraag tot behandeling van subsidie is gesteld op maximaal 12
weken, verstrekking van subsidie kan in een ergste geval uitkomen op maanden. Hierbij
zullen verenigingen subsidies mogelijk met risico’s moeten bevoorschotten;

 De richtlijnen (wat is subsidiabel als project) zijn niet duidelijk wat zal leiden tot willekeur;
 Binnen  de  gestelde  kaders  zal  de  gemeenteraad  geen  of  nauwelijks  invloed  meer

hebben op de kleinere subsidies;

En tenslotte: 

 Onze gemeente is voornemens te fuseren met de gemeente Geldermalsen en 
Lingewaal. Met deze fusie zal zo goed als zeker kort na de fusie nieuw beleid worden 
vastgesteld op gebied van subsidies. Waarom dan nu een nieuw subsidiebeleid wat 
notabene in het beoogde jaar van de fusie in 2018 pas in functie zal zijn?

Als voetbalvereniging hebben we steeds meer te maken met bureaucratie, nieuwe regels en 
aangescherpt beleid. Dit vraagt telkens weer inzet van de vrijwilligers die steeds vaker bezig 
zijn met regelgeving dan met waar de vereniging voor staat: Voetbal en sociaal 
maatschappelijk welzijn. Het voorliggend voorstel zal derhalve stagnerend gaan werken bij 
het besturen van de vereniging.

Wij vragen u derhalve om dit voorstel niet in de huidige vorm goed te keuren. Een dergelijke 
aanpassing van beleid waarbij met name het sociaal maatschappelijk aspect in het gedrang 
komt vraagt om juiste kaders en veel meer afstemming met de betrokken verenigingen. En 
als er geen financiële noodzaak is zoals gesteld in het voorstel blijft de vraag of deze 
herijking überhaupt wel voordelen zal opleveren.

Ik dank u voor uw aandacht.


